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Vážení spoluobčania!
Znova sa neodmysliteľne blíži koniec roka, Vianoce

máme za dverami. Sme zas o rok starší, skúsenejší a určite
mnohí z nás už aj značne unavení po tak náročnom roku.

Po dobe COVIDu z minulých dvoch rokov, ktorá
doznievala ešte začiatkom tohto roka, sme sa zrazu ocitli
v dobe, keď tak povediac za humnami máme vojenský
konflikt, ktorý ovplyvňuje každého z nás.

Dôsledkom je ekonomická kríza, ktorá priniesla nárast
cien energií, palív, stavebných materiálov, potravín a všeli-
čoho iného, čo používame na dennom poriadku. Inflácia sa
vyšplhala na dvojciferné čísla.

No verím, že v tento vianočný čas sa už všetci tešíme na
oddych a rodinnú pohodu. Na to, že sa aspoň na pár dni
spomalí ten každodenný zhon a že v kruhu svojich naj-
bližších budeme svedkami príchodu Božieho syna na tento
svet. Prajem Vám všetkým pevné zdravie, Božie požeh-
nanie, šťas�e, lásku a rodinnú pohodu. Do nového roku
pevný krok a nech Vás všetko zlé obchádza.

Ing. Mar�n IVAN, starosta obce

Hermanovský občasník
INFORMAČNÝ SPRAVODAJ OBCE HERMANOVCE NAD TOPĽOU

Hospodárenie obce
a inves�čná činnosť obce

Rok 2022 začala obec s vyrovnaným rozpočtom
vo výške 398 965,- €. V jeho závere pracujeme s rozpočtom
na úrovni 461.531,- €. Táto suma je uvádzaná k začiatku
decembra 2022, jej finálna podoba bude vyčíslená až
v januári 2023.

V priebehu roka bola vybudovaná a spustená op�cká sieť,
ktorej investorom bol Slovak Telekom. Obec súhlasila s jej
nadzemným vedením a spolupracovala s realizátorom stavby
hlavne pri orezávaní stromov v trase vedenia.

V spolupráci s Krajskou organizáciou cestovného ruchu
Severovýchod Slovenska, pod vedením výkonného riaditeľa Mgr.
Mar�na Janoška, sa podarilo tento rok zrealizovať náučný
chodník Legendarium, ktorého súčasťou bolo ÚDOLIE OBROV.
Príbeh o obrovi spod Oblíka, ktorého autorom sú riaditeľ našej
ZŠ Jozef Niko a jeho syn Daniel Niko, zaujal návštevníkov
z mnohých kútov Slovenska. Príbeh zaujal natoľko, že bol
ocenený samotným predsedom PSK Milanom Majerským.

Úspešní sme boli pri žiados� o dotáciu z výzvy poslancov PSK.
Z dotácie sme vrátane spolufinancovania obce obstarali fitness
náradie, ktoré tvorí 6 jumpingových trampolín, 6 balančných
podložiek, 6 podložiek na cvičenie, bežiaci pás a stacionárny
bicykel. Využiť toto náradie je možné v stanovených termínoch
po dohode na obecnom úrade v priestoroch kultúrneho domu.

(Pokračovanie na strane 2)

Náučný chodník
LEGENDARIUM

V ÚDOLÍ OBROV počas
turis�ckej sezóny
zaujal natoľko, že

reportáž o ňom bola
spracovaná a

odvysielaná v relácii
Televíkend na RTVS
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Modernizované interiérové vybavenie obecného úradu

Opravou korby prešlo nákladné
vozidlo PV3S, ktoré stálo od roku 2011
v garáži na družstve.

V obecných garážach sme dokončili
elektroinštaláciu tak, aby bolo v každej
miestnos� svetlo a zásuvka. Potrebné je
ešte do�ahnuť vodu a v prvých troch
garážach zabetónovať podlahy.

Finalizujú sa zmeny a doplnky
územného plánu, previedli sme parcelu
v lokalite nad kaplnkou z trvalo trávnatej
plochy na lesný pozemok tak, aby obec
mohla s týmto majetkom hospodáriť na
základe lesohospodárskeho plánu.

Hľadáme finálnu podobu zmluvy
medzi obcou a Lesmi SR, aby už nič
nebránilo rekonštrukcii lesnej cesty nad
obcou.

Každoročne dopĺňame materiálnea
technické vybavenie hasičskej jednotky,
ktoré častokrát slúži aj pri každodenných
potrebách našej obce a jej občanov.

Systema�cky sa pokračuje aj vo
výmene a dopĺňaní verejného osvetlenia
za LED svie�dlá, ktoré sú úspornejšie
a majú lepšiu svie�vosť.

Aj s Vašou pomocou sa nám darí
skrášľovať vnútorné priestory MŠ a ZŠ.
Napríklad z obyčajnej chodby sa stal
krásny, funkčný priestor. ZŠ Hermanovce
n/T chce veľmi pekne poďakovať za
sponzorský dar vo výške 500 €, pomocou
ktorého sme mohli zakúpiť vaky,
taburetky a penové podložky. Vďaka nim

sme zriadili čitateľský kú�k a tak sme
spríjemnili a skrášlili priestor, v ktorom
žiaci plnohodnotne trávia svoj voľný čas.

Malá premena oddychovej zóny sa
udiala aj v triede základnej školy. Zároveň
vyjadrujeme poďakovanie MUDr. Jánovi
Gajdošovi za vecný dar vo forme sedacích
vakov v cene 140 €, vďaka ktorým majú
žiaci svoj kú�k na oddych a čítanie počas
prestávok.

Keď niečo pomaličky doslúži, prichá-
dza čas na niečo nové. Stoličky do jedálne
našej materskej školy sme zabezpečili
z rozpočtu obce.

Trocha premeny a nový dych získala aj
školská jedáleň. Autorkou maľby je
Alexandra Andreková.

Potešujúcou správou je, že podaná
žiadosť na dokončenie projektu energe-
�ckej úspory budovy školy v podobe
nových rozvodov tepla a novej kotolne
bola schválená. Rozhodnu�m minister-
stva životného prostredia získala obec
dotáciu niečo cez 63 000 €. Spolufinanco-
vanie obce plus neoprávnené výdavky sa
budú pohybovať okolo 5 000 €. Práce by
sa mali uskutočniť budúci rok 2023.

Kultúrno-
spoločenské

a športové dianieNásledne sa nám podarilo vozidlo
uviesť do užívateľného stavu, pričom sme
získali aj osvedčenie o jeho evidencii.
Obec tým získala plnohodnotné nákladné
vozidlo.

(Pokračovanie zo strany 1)

Mikuláš v MŠ a ZŠ
Mikuláš nezabudol ani na de� z našej

materskej a základnej školy. Čo nás, ale
veľmi mrzí, že sme museli pre vysokú
chorobnosť zrušiť vianočnú besiedku
a slávnostné rozsvietenie stromčeka.
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V posledný deň školského roka
2021/2022 sme sa stretli pri príležitos�
50-teho výročia našej školy. Jej príbeh
sa začal písať v roku 1969 kedy sa začalo
s výstavbou, keďže priestory starej školy
boli v tej dobe už nevyhovujúce. V roku
1972 bola budova skolaudovaná a sláv-
nostne otvorená. Jej bránami dodnes
prešli stovky žiakov, ktorí takpovediac
robili prvé kroky najprv v materskej škole
na prízemí a potom v základnej škole na
poschodí. No bez ľudí, ktorí by ich viedli,
by to nebolo možné.

Preto myšlienkou nebola len oslava
školy ako budovy, ale uznanie a poďa-
kovanie za prácu človeka – učiteľa,
učiteľky ale aj školníčky, upratovačky,
kuchárky, údržbára, či v minulos� kuriča,
bez ktorých by chod školy nefungoval.

Počas pomyselnej 50-ky sa zachoval
formát malotriednej školy s materskou
školou, no zmenil sa jej šat. Po veternej
kalamite v roku 2007 dostala budova novú
strechu a v roku 2020 novú fasádu, čím
získala nový vzhľad. Medzi ďalšie význam-
né inves�cie v novodobej ére patrí vý-
stavba mul�funkčného ihriska v roku
2010 a vonkajšieho workout a fitness
ihriska v roku 2021, ktoré nahradili
športový areál vybudovaný svojpomocne
rodičmi a ich deťmi v 80-tych rokoch
20. storočia. V areáli MŠ boli vybudované
v roku 2014 preliezky a v roku 2019
dobudované detské ihrisko. Súčasný vek,
ale aj doba si vyžaduje neustále opravy
a zmeny. Škola, ako taká, je základom
našej obce a robíme všetko, aby sme si ju
udržali a zveľadili.

50 rokov školy
V Hermanovciach n. T.

Historická fotografia tzv. starej, už neexistujúcej školy z povojnových čias

Súčasná budova školy po rekonštrukcii

Zo stretnu�a v roku 2022
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Učíme de� nezabúdať na históriu
Spoločne a hlavne tradične sme si so žiakmi našej ZŠ a ich učiteľmi pripomenuli

udalos� z našej histórie. Vypálenie obce v septembri, ako aj oslobodenie obce
v januári sú udalosťami, na ktoré by sme nemali nikdy zabudnúť...

Na pamäť budúcim generáciám a Výstup na Šimonku
42. ročník Výstupu na Šimonku začal už piatok poduja�m „Na pamäť budúcim

generáciám“, ktoré pripravili členovia MO MS Hermanovce nad Topľou v spolupráci
s Hencovským oddielom Gvardija.

Sobota bola venovaná piet-
nemu aktu kladenia vencov
pri pamätníku SNP a samot-
nému výstupu na najvyšší
vrch Slanských vrchov. Po-
časie nám tento rok prialo
a na samotnom vrchole sme
si mohli vychutnať krásny
výhľad. Fotenie spestrila aj
lavička so znázornenou
siluetou Šimonky, ktorú sme
osadili tento rok.

Pracovné vyučovanie tento rok trávili
žiaci trochu inak. Pozreli si a aj si

vyskúšali ešte nezabudnuté remeslá
našich starých mám a otcov.

O remeslách
Napríklad ako sa vyrába metla

z brezového prú�a, či drevené hrable.
Celý postup im ukázal a porozprával
Jozef Palko.

Tiež im ukázal majstrovstvo ruč-
ného kosenia kosou, ktoré postupne
takmer vymizlo. To, ako sa klepala, brú-
sila a skladala kosa. Ako bonus žiakom
vyrobil vŕbové píšťalky.

Ďalším remeslom bolo rezbárstvo.
Ujo Haško im porozprával, že už ako
malý chlapec z dediny chodieval pásť
kravy a dlhé chvíle si krá�l stružlikaním
dreva a vyrábal rôzne figúrky. Už vtedy
ho to bavilo.

V jeho dielničke, do ktorej ich
zobral, videli pílu, dlátko, nožík a cí�li
vôňu čerstvo opracovaného dreva.
Jeho trpezlivosť a zručnosť postupne
pretvárala suché dosky na všakovaké
varešky, ktoré si žiaci mohli zobrať
domov.

Teta Mária Čižmárová im poroz-
právala o krosnách a tkaní kobercov.
Sme radi, že toto krásne remeslo
v našej obci nezaniklo. A aj dnešná
mladá generácia môže vidieť, že každé
remeslo má zlaté dno.
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Deň obce Hermanovce nad Topľou
Deň obce Hermanovce nad Topľou mal tento rok formát jednodňového poduja�a.

V jeho začiatku prebiehala Súťaž v lepení a varení domácich pirohov - Zlatý valček
2022. Mali sme osem skvelých družs�ev
so skvelými pirohmi, kde si zaslúžili vyhrať
všetci, no valček si mohol odniesť iba
jeden. Napokon stupne víťazov obsadili
družstvá - 1. miesto: Obec Bystré,
2. miesto: Mladé nevesty, 3. miesto:
Sousede. Pochvala patrí všetkým, no
vyzdvihnúť treba dve mladé družstva -
Folkloristky a Beťare, ktoré sa v mladom
veku nezľakli výzvy a vzorne "bojovali".

Popoludní sme sa už presunuli do Kul-
túrneho domu kde nás čakal skvelý
program. Veľká vďaka deťom MŠ a ZŠ s ich
pedagógmi, za krásny program, ktorý
spestrili Parobčaci z Udavského.

Nakoniec jedno
ďakujem aj všetkým
čo priložili ruku
k dielu a tak prispeli
k organizácii tohto
poduja�a. Zrušený
Športový deň, či skôr
Športovú sobotu sa
nám pre rôzne
okolnos� nepodarilo
uskutočniť.

Uvítanie do života
Uvítanie do života našej obce sa konalo v piatok 21. októbra 2022. Túto milú a
vzácnu slávnosť sme nemohli uskutočniť počas predošlých dvoch rokov. Preto sme
sa rozhodli pre spojenie ročníkov 2020, 2021, 2022 a slávnostne sme medzi nami
privítali de� narodené v roku 2020, 2021 a do 31.8.2022.

Deň úcty k starším
Po dvojročnej odmlke sme v kul-
túrnom dome privítali aj našich
starších obyvateľov pri príležitos�
Úcty k starším. Program tradične
pripravili de� našej materskej a zá-
kladnej školy pod vedením svojich
pedagógov, FS Bystrančan s ľudovou
hudbou Beťare a Heligonkáre od Pe-
�ča. Pre naších seniorov zabezpečila
obec občerstvenie a malý darček.
Jubilantom boli odovzdané pamätné
plakety.

Spoločenská kronika
V roku 2022 sme medzi nami privítali:

Vargu Krištofa
Podubinského Michala

Baranovú Lilianu
Čabalu Daniela

Bakaľara Alexandera

V roku 2022 sme sa navždy rozlúčili:
Alžbetou Andrekovou, 87 r.
Mariánom Gajdošom, 41 r.
Valen�nom Kucerom, 67 r.
Milanom Haškom, 74 r.
Jánom Žipajom, 80 r.

Jurajom Gajdošom, 69 r.
Elenou Brtáňovou, 98 r., ktorá bola

najstaršou obyvateľkou obce.
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World Table Tennis Day For All
Do World Table Tennis Day For All na Slovensku 2022 sme
sa zapojili aj my a to 19.4.2022 v kultúrnom dome. Poduja�a
sa zúčastnilo približne 21 de�, súťažne si zahralo 6 chlapcov
a 5 dievčat. Poradie chlapcov - 1. Daniel Niko - Hermanovce
n/T 2. Adrián Lešňanský - Vranov n/T 3. Mar�n Kasanický -
Jastrabie n/T 4. Boris Lešňanský - Vranov n/T 5. Dominik Fečo
- Hermanovce n/T 6. Samuel Niko - Hermanovce n/T.
Poradie dievčat - 1. Anna Paľková - Skrabské 2. Sofia
Balogová - Skrabské 3. Simona Karpačová - Skrabské
4. Patrícia Šimáková - Vyšný Žipov 5. Ema Mičková -
Hermanovce n/T.

Futbal v obci
Aj keď sa v našej obci už niekoľko rokov nehrá ak�vne futbal

v podobe organizovaného družstva, ktoré je účastníkom nejakej
ligy, nezanevreli sme na tento šport. Naši chlapci nás vzorne
reprezentujú hlavne ako členovia OFK Tatran Bystré, kde je ako
hlavný tréner Peter Ivan, kapitán mužstva Lukáš Pivovarník
a hráči Jozef, Ján a Peter Pivovarníkovci. V uplynulej sezóne sa im

podarilo vyhrať celú súťaž a postúpiť do piatej ligy. Nepro-
fesionálne, ale zas už tradične, sme účastníkom turnaja v obci
Petrovce, ktorý sme po dvoch rokoch ako mužstvo Hermanovce
n/T opäť ovládli.

No nezabudli sme ani na nášho kamaráta Jozefa Andreka
Burka, keď sme si v duchu fair play a priateľstva zahrali Burko cup
a uc�li si tak jeho pamiatku futbalom a dobrou náladou.

Pochod pre zdravie
Príjemné jesenné počasie prialo aj spoločnej ľahkej turis�ke.
Od kultúrneho domu v Bystrom, popri vrtuli v Hermanovciach
nad topľou až k vyhliadkovej veži v Zlatníku sme sa vybrali aj
tento rok. Poduja�e Spolu pre zdravie sa postupne stáva
tradičnou akciou.

Hermanovská 10-ka
Hermanovská 10-ka bola tento rok poduja�m z kategórie

obnovených po COVIDe. Aj keď v nie veľmi prajnom počasí bola
účasť de�, mládeže a aj dospelých bežcov vcelku pekná. Veríme,
že o rok počet účastníkov znásobíme a užijeme si opäť pekný
pretek.

Divadelné
predstavenie

V závere roka sme si užili
ešte trocha kultúrneho vyži-
�a, divadelná komédia Dar-
ček v podaní Andrei Profan-
tovej a Mariána Labudu ml.
bola naozaj super. Po roku
2018, keď sme ich tu mali
s divadelným predstavením
Zlata baňa, rozhodne neskla-
mali. Ďakujeme za skvelý
zážitok.
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Separácia odpadu
Separácia za rok 2022 je ku koncu roka odhadovaná na úrovni 54%, nakoľko je

zavedený systém zálohovania PET fliaš, znížilo sa množstvo vytriedených plastov.
Opakom je fakt, že domácnos� produkujú rovnaké množstvo komunálneho
odpadu ako počas predošlých rokov, teda neklesá množstvo komunálneho
odpadu. Tiež vplyvom nešťastných rozhodnu� štátu, náklady na vývoz a nakla-
danie s odpadmi v nasledujúcom období porastú, s čím sa ale budeme musieť
všetci spoločne a hlavne zodpovedne popasovať.

Ako by sme mohli ušetriť?
Dve základné rady do nového roka, ako udržať poplatky za odpad:

� Ak je Vaša nádoba poloprázdna a nenaplníte ju do ďalšieho vývozu –
nevykladajte ju pred bránu, každý zdvih nádoby sa účtuje 1,20 € = dve
poloprázdne nádoby zapla�me 2,40 €, pričom jednu plnú 1,20 €

� Ak produkuje Vaša domácnosť viac neseparovateľného odpadu (napr.
plienky a pod.), ktoré vykladáte v malých vreciach – nerobte to, každé vrece je
účtované 1,20 €, zakúpte si druhú nádobu na komunálny odpad = 4 ks vriec sú
4,80 € a pritom by sa vošli do jednej nádoby účtovanej za zdvih 1,20 €.

Nič sa aj naďalej nemení na tom, že jedine dôsledným separovaním udržíme
odpadové hospodárstvo obce v dobrej kondícii a poplatky za odpad neporastú
niekoľkonásobne!

Aj takto to, vďaka niektorým občanom,
ktorí nedodržiavajú základné pravidlá
separácie, vyzerá v nádobach určených
na odpad.

Tento rok sme vyviezli z dvora
na družstve staré pneuma�ky, ktoré
sa tam hromadili počas niekoľkých
rokov.

Spolu ich bolo okolo 500 ks,
v celkovej váhe 5,5 t. Vývoz stál
obec 1 175 €.

Vo všeobecnos� pla�, že pre-
dajca pneuma�k je povinný pri
nákupe nových pneuma�k, pre-
vziať od zákazníka staré pneu-
ma�ky bezplatne.

Z tohto dôvodu pla�

ZÁKAZ
zhromažďovať

pneuma�ky na zbernom
mieste na družstve.

Ak si neviete s pneuma�kami
poradiť, kontaktujte obecný úrad

na 0907 999 528.
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Novozvolený starosta obce
Hermanovce nad Topľou:

Mar�n Ivan, Ing. - 275 hlasov

Zvolení poslanci
Obecného zastupiteľstva obce

Hermanovce nad Topľou:

1. Andrea Kačkošová, Ing. - 201 hlasov

2. Ján Sabo - 181 hlasov

3. Pavol Haško - 176 hlasov

4. Katarína Lehetová, Bc. - 167 hlasov

5. Ján Pivovarník - 161 hlasov

6. Tadeáš Andrek - 159 hlasov

7. Ján Puchein, Bc. - 158 hlasov

Náhradníci na post poslancov,
dosiahli nasledovné výsledky:

8. Veronika Palková, Mgr. - 153 hlasov

9. Adriána Iľková, Ing. - 148 hlasov

10. Vladimír Rozkoš - 124 hlasov

11. Ján Andrek, Ing. - 75 hlasov

Končiacim poslancom
s úctou ďakujeme
za odvedenú prácu

počas ich
funkčného obdobia
a novozvolenému
zastupiteľstvu obce

prajeme veľa dobrých
a prospešných rozhodnu�
do ich náročného poslania.

Voľby 2022


